
Sotsiaalkaitse-, turvalisus- ja tervishoiukomisjoni 2023 tegevusaruanne 

 

Aruanne on koostatud perioodil jaanuar kuni november 2023 sotsiaalkaitse-, turvalisus- ja 

tervishoiukomisjoni esimeheks olnud Elo Võhandu poolt esitatud kokkuvõtte ja detsembris 

2023 koosolekut juhatanud aseesimehe Heinart Puhkimi poolt allkirjastatud protokolli põhjal 

praegune komisjoni esimees Margus Vetsa.  

Jaanuarikuu komisjoni koosoleku raames külastati Harku Vallavalitsuse hallatavat asutust 

Harku Sotsiaalkeskust - keskuse juhataja, Kersti Ojasu, tegi komisjoni liikmetele ringkäigu ja 

tutvustas keskuse tööd.  

-  Üldiselt on Harku Sotsiaalkeskus väga hästi toimiv asutus. Suurimaks probleemiks on 

keskuse fassaad, mis näeb välja ebaesteetiline, lisaks on osad II korruse toad jahedad. 

Ka ventilatsioonisüsteem (värskeõhuklapid) vajab üle vaatamist. 

- Otsustati: vallavalitsusel edastada komisjonile Sotsiaalkeskuse fassaadi 

renoveerimiseks võetud hinnapakkumised. 

Veebruarikuu komisjoni koosolekul: 

- Abivallavanem Vytautas Martinonis andis lühiülevaate kriisikomisjoni tööst ja soetatud 

vahenditest. 

-  Sotsiaal- ja tervishoiuosakonna juhataja Tiia Spitsõn andis ülevaate Harku valla 

lastekaitse tööst. 

-  Abivallavanem Robert Lippin andis ülevaate kuludest spordivaldkonnast, 

liikumisaasta tegevustest ning spordikorraldusest Harku vallas. 

- Komisjon võttis saadud informatsiooni teadmiseks. 

Märtsikuu komisjoni koosolekul: 

- Harku Vallavolikogu 25. aprilli 2019 määruse nr 6 „Huvihariduse ja huvitegevuse 

toetuse maksmise kord“ muutmine, ettekandega esines abivallavanem Piret Zahkna. 

Eelnõuga soovitakse muuta toetuse maksmise aega tulenevalt uue perioodi 

rahastusotsusest ning rakendada määrust tagasiulatuvalt 2023. aasta 1. jaanuarist. 

- Otsustati: ühehäälselt toetada vallavalitsuse poolt esitatud eelnõu „Harku 

Vallavolikogu 25. aprilli 2019 määruse nr 6 „Huvihariduse ja huvitegevuse toetuse 

maksmise kord“ muutmine“ suunamist volikokku. 

- Ettekandega esines Robert Antropov, kes andis ülevaate Harku valla elanikkonnakaitse 

ja kriisideks valmisoleku plaanist, selle jätkutegevustest ja finantseerimisest. 

- Komisjon võttis saadud informatsiooni teadmiseks ja soovib saada ka valminud 

tööd. 

- Koosoleku lõpus tõstatas komisjoni liige, Kersti Ojasu, küsimuse, kuidas Harku vald 

väärtustab sotsiaaltöötajate tööd. 

- Komisjon teeb vallavalitsusele ettepaneku iga aasta 21.märtsil ehk 

sotsiaaltöötajate päeval pidada meeles valla sotsiaaltöötajaid 

Aprillikuu komisjoni koosolekul: 

-  Vallavanem Katrin Krause andis ülevaate Harku valla spordivaldkonnast ning -

üritustest.  



- Komisjoni liikmed leidsid, et vallas võiks olla üks iga-aastane konkreetne spordiüritus, 

tuleks ära kasutada valda rajatud staadioneid (teha seal nt spordipäevi) ja meie 

merepiiri. 

- Komisjon võttis saadud informatsiooni teadmiseks ning soovib edaspidi olla 

kaasatud spordikava kokku panemises. 

- Põgusalt peatuti ka Harku valla elanikkonnakaitse ja kriisideks valmisoleku plaanil, 

kuid vallavalitsus ei ole vastavat tööd hetkel veel vastu võtnud, mistõttu ei ole saanud 

seda ka komisjonile edastada. 

Maikuu komisjoni koosolekul: 

- Harku Vallavolikogu 31. märtsi 2016 määruse nr 11 „Sotsiaalhoolekandelise abi 

andmise kord“ muutmine. Ettekandega esines sotsiaal- ja tervishoiuosakonna juhataja 

Tiia Spitsõn. Eelnõuga soovitakse viia Harku Vallavolikogu 31. märtsi 2016 määrus nr 

11 „Sotsiaalhoolekandelise abi andmise kord“ kooskõlla 07.12.2022 vastu võetud 

sotsiaalhoolekande seaduse ja tulumaksuseaduse muutmise seadusega, millega 

täiendati väljaspool kodu osutatava ööpäevaringse üldhooldusteenuse rahastamise 

regulatsiooni ning mis jõustub 1. juulil 2023. a. 

- Otsustati: ühehäälselt toetada vallavalitsuse poolt esitatud eelnõud „Harku 

Vallavolikogu 31. märtsi 2016 määruse nr 11 „Sotsiaalhoolekandelise abi andmise 

kord“ muutmine“. Lisaks tõdeti, et kuna hooldekodu kohtade vajadus suureneb, tekib 

lähiajal vajadus ka vallale kuuluva hooldekodu järele.  

- Tutvumine Tabasalu Pihlakoduga - juhataja Aule Kikas tutvustas komisjonile 

Pihlakodu ruume ja teenuseid.  

- Komisjon võttis saadud informatsiooni teadmiseks. 

Augustikuu komisjoni koosolekul: 

- Harku Vallavolikogu 31. märtsi 2016 määruse nr 11 „Sotsiaalhoolekandelise abi 

andmise kord“ muutmine. Ettekandega esines EKRE fraktsiooni esimees Riho Saksus. 

Eelnõuga tehakse ettepanek muuta Harku Vallavolikogu 31. märtsi 2016 määruse nr 11 

„Sotsiaalhoolekandelise abi andmise kord“ lisas sätestatud esmakordselt koolimineva 

lapse toetuse summat seniselt 100 €-lt 150€-le ning asendada kehtiva määruse lisa uue 

lisaga. Samuti tehakse ettepanek nimetatud piirmäära rakendada juba käesoleva aasta 

1. septembrist. 

- Otsustati: 6 poolthäälega (1 komisjoni liige toetas vallavalitsuse seisukohta, et eelnõud 

ei saa eelarve planeerimise seisukohast lähtuvalt sellisel kujul toetada ning 1 komisjoni 

liige jäi erapooletuks) toetada esitatud eelnõud „Harku Vallavolikogu 31. märtsi 2016 

määruse nr 11 „Sotsiaalhoolekandelise abi andmise kord“ muutmine“ kui seda 

rakendatakse tagasiulatuvalt 1. augustist 2023. 

Septembrikuu komisjoni koosolekul: 

- Sotsiaal- ja tervishoiuosakonna juhataja Tiia Spitsõn andis ülevaate sotsiaaltoetustest 

(millistele Harku valla poolt makstavatele toetustele lisandub veel ka riigi poolne toetus 

ja millises summas ning millised toetused sõltuvad sissetulekutest ja millised mitte). 

- Komisjon võttis saadud informatsiooni teadmiseks ning ujumisteenuse ajapiiri 

määramisel tuleb arvestada, et seda oleks võimalik kasutada ka paljulapselistel 

peredel ja puuetega isikutel. 



Oktoobrikuu komisjoni koosolekul: 

- Harku valla 2023. aasta I lisaeelarve - ettekandega esines abivallavanem Piret Zahkna. 

Lisaeelarvega korrigeeritakse alaeelarveid vastavalt tegelikule, täpsustatakse riigi 

toetusfondi jaotust, investeeringute vahendeid ja finantseerimistegevust. 

- Otsustati: ühehäälselt (5 komisjoni liiget oli kohal) toetada vallavalitsuse poolt esitatud 

eelnõu „Harku valla 2023. aasta I lisaeelarve“ suunamist volikokku. 

- Vallavalitsuse ülevaade spordivaldkonna tegemistest ja 2024. aasta spordivaldkonna 

plaanidest - ettekandega esines abivallavanem Robert Lippin, kes andis ülevaate 

spordivaldkonna ülesannete jaotumisest Vallavalitsuse ja Strantumi vahel, 21.10.2023 

toimuvast Harku valla perespordipäevast ning 2024.a plaanitavatest tegevustest 

spordivaldkonnas.  

Komisjon leidis, et teema on tähtis, valdkonda on süstematiseeritud, kuid komisjon 

teeb vallavalitsusele ettepaneku valla suurema spordisündmuse korraldamiseks 

viia läbi ideekorje vallaelanike hulgas, et saada teada, milline, kus ja millal võiks 

valla suurim spordisündmus elanike arvates olla. Ja sealt selgunud arvamuste põhjal 

tegeleda koostöös Strantumiga vastava ürituse korraldamiseks edasi. Komisjon on 

valmis omalt poolt kaasa mõtlema. 

- Arutati komisjoni esimehele laekunud pöördumist sotsiaaltoetuse saamise küsimuses. 

Komisjon leidis, et kuna vallavalitsus on pakkunud isikule võimalust esitada 

taotlus erakorralise toetuse saamiseks, kuid isik seda seni teinud ei ole, ei saa 

komisjon küsimuses seisukohta võtta. 

- Sotsiaal- ja tervishoiuosakonna juhataja teavitas komisjoni liikmeid, et vallavalitsus on 

17.10.2023 korraldusega kehtestanud 2023. aastaks jõulutoetuse määrad.  

Komisjon võttis saadud informatsiooni teadmiseks. 

Novembrikuu komisjoni koosolekul: 

- Harku Vallavalitsuse struktuuri ja teenistuskohtade koosseisu kinnitamine. Ettekandega 

esines abivallavanem Robert Lippin, kes selgitas struktuuri muudatust sotsiaalkaitse-, 

turvalisus- ja tervishoiukomisjoni valdkonna vaatest. 

- Otsustati: komisjon toetab vallavalitsuse eelnõud osas, mis puudutab struktuuri ja 

ametinimetuse muudatust sotsiaal- ja tervishoiuosakonnas. 

- Ülevaade Muraste-Meriküla trepi seisust. Ettekandega esines arendus- ja 

haldusosakonna juhataja Ergo Eesmaa. 

- Komisjon võttis saadud informatsiooni teadmiseks ning soovib edaspidi saada 

ülevaadet erivajadustega isikute juurdepääsetavuse osas Harku valla avalikes 

hoonetes. 

Detsembrikuu komisjoni koosolekul:  

- Harku Vallavolikogu 31. märtsi 2016 määruse nr 11 „Sotsiaalhoolekandelise abi 

andmise kord“ muutmine. Ettekandega esines sotsiaal- ja tervishoiuosakonna juhataja 

Tiia Spitsõn. Elukalliduse tõusust tulenevalt muudetakse toimetuleku piirmäära (350lt 

eurolt 600le eurole), esmakordselt koolimineva lapse toetuse määra (100lt eurolt 175le 

eurole), toidutoetuse elatusvahendite puudumisel määra (35lt eurolt 60le eurole) ja 

nägemise parandamise toetuse piirmäära (70lt eurolt 100le eurole). Muudetakse ka 

küttetoetuse andmise regulatsiooni.  



- Otsustati: ühehäälselt (kohal oli 6 komisjoni liiget) toetada vallavalitsuse poolt esitatud 

eelnõu. 


